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Korábban is olva-
sunk a Bibliában a
Szentlélekről, akár
már a teremtéstörté-
netben, hogy Isten
Lelke ott lebegett a
vizek felett! Isten
emberei is megta-
pasztalták a Lélek
munkáját, és Dávid
okkal így imádkozik
a bűnbánati zsoltárá-
ban: „Szentlelkedet
ne vedd el tőlem!”
Sault elhagyta az Úr
Lelke – látható a kö-
vetkezmény.

Péter apostol és szolgatársai örömmel, hittel,
bátran, Szentlélekkel betöltve indulnak ki Jeruzsá-
lem utcáira, és mondják, hirdetik a jó hírt, és töme-
gek vannak már körülöttük. Tízen, százan, ezren,
több ezren, és egyre hömpölyög a tömeg, figyelnek
a hallható, érthető igére, és mintha az apostolokat
betöltő Lélek megállíthatatlanul áradna tovább,
minden hallgató szívének gátját áttörve...

És megszületett a gyülekezet. Az Úr váltságmű-
ve után megtartott nagy evangelizációt követően
bemerítkezett 3000 ember. Vajon mit érezhettek az
apostolok, amikor egyenként megálltak előttük az
immár testvérek, hívők, és megvallották hitüket?
Ismerős arcok, és soha nem látott emberek egy-
aránt lehettek a megtérők tömegében. A bemerítést
végzők sokszor hálát adhattak, hogy ő is, hogy ő is
közöttük van. Eddig közömbös volt, nem hallotta
az Úr szavát, nem ismerte fel Őt, de könnyes sze-
me és ragyogó arca bizonyítja: döntött, megtért.

Mit érez a mai újpesti lelkipásztor, amikor fe-
hérruhásokkal vonul be a gyülekezetbe, és hitük
megvallását követően bemeríti őket? Hála van a
szívemben, amikor látom az életváltozást és a ko-
rábban kemény szívek lágyulását, megtérést ta-
pasztalok. A virágvasárnapi bemerítési alkalom is
ezt jelentette. Amikor egyenként követnek a

bemerítőmedencébe
a bemerítendők, tu-
dom, életük legfon-
tosabb döntését hoz-
ták meg, és segíthe-
tek, részese lehetek
annak, hogy a krisz-
tusi parancs teljesül-
jön.

Hiszem, hogy aki
elkezdte bennük a jó
munkát, ő el is végzi
azt. Abban is hiszek,
hogy a krisztusi pa-
rancs és ígéret ma is
teljesedik: térjetek
meg, merítkezzetek

be, és veszitek a Szentlélek ajándékát! Mert pün-
kösd aktualitása nem változott. Az Úr Lelke közöt-
tünk van, bennünk él!

Legyen Isten áldása a virágvasárnap bemerített
testvéreken, de az Úr vezesse a most elindult törek-
vőket is jelenlétével, Szentlelkével, hogy a gyüleke-
zet az új tagokkal, testvéreinkkel még dinamiku-
sabban szolgálhasson!

Mészáros Kornél
lelkipásztor 

Belülről látja
Darócba jöjj, ne díszes talárba,
Isten a szívedet belülről látja.
Lát a maszk mögé is két napszeme,
takarhat bár a látszat szelleme,
a gyilkos hazugság éj-világa,
s elmerülsz vétked mocsarába.
Csak egy van, ami megmenthet, az Ige
hamisítatlan örök igazsága.

Venyercsán László

A gyülekezet születése…
Az első pünkösd ünnepén áradt a Lélek! 
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� 85. születésnapját ünnepelte Frittmann László testvér, gyülekeze-
tünk presbitere, aki hosszú időn át, nehéz időkben intézte a gyülekezet
ügyeit bölcs hozzáértéssel, bátorsággal és Istentől elhívott módon. Solt-
vadkertről érkezett Újpestre, 1966-ban diakónussá, 1972-ben presbiterré
avatta a gyülekezet. Gyülekezeti és közegyházi szolgálatait aktívan és ki-
tartóan végezte. Igaz testvérünkre Salamon megállapítása: „Annak az em-
bernek, akit ő jónak talál, bölcsességet, tudást és örömöt ad” (Préd 2,26a). Ez-
úton is kívánjuk életére Isten gondoskodó kegyelmét, és a zsoltárossal így
imádkozunk az Úrhoz: „Legyen kezed azzal a férfival, jobbod azzal az ember-
rel, akit magadnak neveltél!” (Zsolt 80,18)

� Imaházunk tetőfelújítási munkálatait július 12. és augusztus 6. kö-
zötti időre tervezzük. A testvéri felajánlásokat Lőrinszkyné Tarnai Gabriella
testvérünk gyűjti. A tetőfelújítási programunkat Újpest Önkormányzata
egymillió forinttal támogatja. A testvérek hozzájárulását hálásan megkö-
szöni a gyülekezet vezetősége. 

� Készül az új fordítású Biblia revíziója. A Ma-
gyar Bibliatársulat 2006-ban kezdett hozzá a revízió
előkészítéséhez, az észrevételek összegyűjtéséhez. A
Szöveggondozó Bizottság revíziós munkájának első
két próbakiadását az egyházi lapok mellékleteként ve-
hetik kézbe az érdeklődők azzal, hogy pozitív vagy
negatív véleményüket is közölhetik a bibliatársulattal.

Elsőként Mózes első könyvének szövegét, majd a Római levél revideált
változatát olvashatják az egyházi lapok előfizetői. 

� Ökumenikus bibliaolvasás lesz pünkösdhétfőn a Deák téren.
Gimnazisták, egyetemisták, közéleti személyiségek (művészek, sporto-
lók, politikusok stb.) és egyházi szervezetek tagjai olvassák fel a Deák té-
ri evangélikus templom lépcsőjén állva a pünkösdi események leírását
több nyelven. Az akcióval, amelyet a Református Közéleti és Kulturális
Központ, a Magyar Bibliatársulat, a Kálvin Kiadó és a Luther Kiadó szer-
vez, azt szeretnék tudatosítani az emberekben, hogy a Lélek ma is képes
megszólítani, akit csak akar, és amikor csak akarja – akár a Deák téren, sé-
ta közben is.

�Szolgáló vezetés. Schmitt Pál, az országgyűlés új elnöke beszédében
Lukács evangéliumából idézett: „aki vezet olyan legyen, mint aki szolgál” (Lk
22,26) – utalva ezzel arra, hogy parlamenti munkáját ennek a jézusi taní-
tásnak a tükrében kívánja végezni. 

� Afrikai levélrészlet. „Még itt vagyok Sierra Leonéban, bár a leg-
utóbbi száraz évszak olyan forró volt, hogy nagyon nehezen bírtam. Az
autóban rendszerint 50 Celsius-fok
feletti hőmérsékletet mutatott a hő-
mérő, a besötétített hálószobában pe-
dig általában 37 fokot. Áram meg
nincs, így nem tudok légkondicioná-
lót beszerelni a házba. Természetesen
áram nélkül a hűtőszekrény sem mű-
ködik, az áramfejlesztő használata
meg drága, zajos és büdös. Most szor-
galmasan tanulom a fulah nyelvet és
szeretnek valahogyan bekapcsolódni
a fulah misszióba. A fulák eddig na-
gyon elzárkóztak az evangélium elől.
Hála legyen az Úrnak, hogy még
folytathatom a szolgálatot, pedig egy
néhány hónap múlva mar 58 éves le-
szek. Testvéri üdvözlettel: 

Füredi Kamilla
baptista misszionárius”

Egy nemesember
hagyatéka

Egy kicsiny hegyi faluban
évszázadokkal ezelőtt egy ne-
mesember azon gondolkodott,
hogy milyen örökséget hagyjon
a falu lakóinak. 

Végül eldöntötte, hogy
templomot épít hagyatékként. A
templomépítés tervét titokban
tartotta egészen a befejezésig. 

Amikor az emberek össze-
gyűltek, csodálkoztak a temp-
lom szépségén és tökéletessé-
gén. Sok dicsérő megjegyzés
után egy jó megfigyelő megkér-
dezte: „De hol vannak a lám-
pák? Miként világítják meg a
templomot?” Anélkül, hogy vá-
laszolt volna, a nemes rámuta-
tott a falon lévő lámpatartókra,
aztán minden egyes családnak
adott egy lámpát, hogy vigyék
magukkal az istentiszteletre, és
függesszék fel a falra:

„Valahányszor itt vagytok,
az a hely, ahol ültök, világos lesz
– felelte a nemesember. –
Amikor pedig nem lesztek itt, az
a hely sötét lesz. 

Amikor távol maradtok a
templomtól, Isten házának bizo-
nyos része sötéten marad.”

Vajon a mi lámpásunk meg
van-e gyújtva? Azon a helyen
világítunk, ahová Isten helye-
zett minket? Ha a megfelelő he-
lyen világít életünk, akkor igazi
a mi Krisztus-várásunk.

(Ismeretlen szerző / Forrás:
Laudetur.hu )
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Pünkösd előtt Jézus tanítványaira a csendesség
és a visszahúzódottság volt jellemző. A felházban
együtt voltak, szívükben igyekeztek feldolgozni
azokat az eseményeket, amelyek a Mesterrel tör-
téntek. A golgotai események, a feltámadott Jézus
megjelenése és a mennybemenetel ténye sokukat
megpróbálta. Idő kellett ahhoz, hogy mindezt fel-
dolgozzák magukban. Azt tudták, hogy egymás-
hoz tartoznak, hiszen mindnyájukat Jézus hívta el
tanítványául, együtt tanultak a Mester iskolájában,
és együtt eszméltek a kábulatból is, amikor megje-
lent számukra a Feltámadott. Együtt vették Jézus
parancsát: „tegyetek tanítvánnyá minden népet”.
De Jézus mennybemenetele után átmenetileg elha-
gyottnak érezhették magukat. A szívükben, ott
visszhangoztak a Krisztus-szavak, de hiányzott egy
késztetés, egy belső erőtartalék ahhoz, hogy a
misszióparancsot elkezdjék megvalósítani. Pün-
kösd volt az a pillanat, amikor belső erőre kaptak az
addig félénk tanítványok, hogy mindazt, amit Mes-
terük mellett megtanultak, továbbvigyék és tovább-
adják másoknak. A szívükben levő elhagyatottság

Isten felé kiáltott, és az első pünkösdön a Szentlélek
szívükbe költözésével nem maradtak egyedül. A
Szentlélek Isten töltötte be lényüket, és vele együtt a
félelem helyett bátorság, a hallgatás helyett a bi-
zonyságtétel, a hitetlenség helyett hit költözött szí-
vükbe, a széthúzás helyett megvalósult az egység
közöttük. Pünkösd fordulóponttá lett az életükben.
Állandósult az Istennel való kapcsolat azáltal, hogy
a szívükben immár maga az Isten lakozott. Ettől
kezdve más emberekké váltak. Az Istennel való szo-
ros kapcsolat tette mássá az életüket. Ekkor váltak
igazán alkalmassá arra a munkára, amire elhívattak.

Pünkösd ma is fordulópont a hívő ember életé-
ben. Azoknak, akik megismerték Istent, elfogadták
Jézus Krisztus váltságát, találkozniuk kell szemé-
lyesen is a megelevenítő Lélekkel, hogy mindenna-
pi életüket átformálja. Pünkösdkor az Isten az em-
ber mellé áll, és mindazt, ami addig csak vágy és jó
szándék, megvalósítható valósággá teszi szívébe
költözése által.

Megkülönböztetünk tehát pünkösd előtti és
pünkösd után életeket. Nem feltétlenül kapcsolódik
ez az évenként megismétlődő emlékünnephez.
Pünkösd együtt járhat a megtéréssel, együtt járhat
egy szent elhatározással, egy őszinte bűnvallással,
amikor engedelmesen engedjük, hogy szívünkbe
költözzön az Isten, és irányítsa az életünket.

Pünkösd, a Szentlélek bennünk lakozása nem
szükségszerűen jár együtt egy eksztatikus állapot-
tal, nem azonos egy könnyű lebegéssel. Pünkösd
nem az érzések sokasága, pünkösd reális valóság!
Belső erővel ruház fel arra nézve, hogy mindazt,
amit megtanultunk Jézus lábainál, a gyakorlatba is
átültessük. A Szentlélek tesz képessé mindarra,
amit Jézus az ő „újszövetségi törvényében” a sze-
retetről tanított. Pünkösd egyenlő a lélek egészsé-
gével. Pünkösd napi kapcsolatot jelent az Istennel.
Egy erős kézfogás, amely soha semmilyen körül-
ményben nem hagyja elengedni az Isten kezét és
az egymásét sem. Benne valósul meg az a szent
egység, amely az Istennek kezdettől fogva elkép-
zelt akarata. 

A pünkösdi szív újulása nélkül nem léphetünk
tovább. Mindazt, amit pünkösd után tehetünk csak
meg, hiába próbáljuk pünkösd előtt megtenni. Ku-
darcok halmaza lesz az. A pünkösdöt nem lehet
megspórolni. Az isteni küldetést csak pünkösd bá-
torságával végezhetjük el. A tanítványok is csak
azután voltak tettekre képesek, „minekutána eljött
rájuk a Szentlélek”.

Ez ma sincs másként. Pünkösd átélése egy örök
kézfogás Istennel. Ha úgy vesszük észre, hogy nincs
előrehaladás, hogy egy helyben topogunk, kudarc-
cal teli az életünk, ha végezzük a missziót, de nincs
látszatja, ha versengés van közöttünk, és nem egyet-
értés, ha bántás van, de nincs megbocsátás, akkor
még pünkösd előtt járunk. Az őszinte megbánás, a
buzgó szolgálat, az eredményes misszió, a testvéri
szeretet megvalósulása viszont már a pünkösd utá-
ni élet biztos jelei.

Marosi Nagy Lajos 

Életünk pünkösdje
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Családi napunk
Miért „családi”?

Az Úr Jézus egy új
szervezeti formát ha-
gyott követőire: a
gyülekezetet. Ez az
ószövetségi Isten né-
pével szemben nem
annyira népjelleget,
mint inkább családi-
asságot hozott a hí-
vők közé. Testvérei
lettünk egymásnak,
és gyermekei Isten-
nek. Ez a családias
légkör az első gyüle-
kezetben is nyilván-

való volt, ahol szeretetközösségben kezdtek élni egy-
mással a keresztyének. A létszám növekedésével
együtt járt az intézményesülés. De időről időre emlé-
keztetnünk kell magunkat arra, hogy valójában egy
nagy lelki család vagyunk, az Atya családja.

A családi napokon épp ezért minden özvegy, ár-
va, egyedülálló hadd élje át, hogy a gyülekezet az ő
igazi, mindig megmaradó nagy lelki családja, más-
részt minden egyes kis és nagy család a gyülekezet-
ben érezze meg, hogy egy nagyobb egész részei, kis
családjuk apraja-nagyja a gyülekezethez tartozik –
ha tagjai már, ha nem, számon tartjuk, várjuk, szeret-
jük őket!

Az előadás kifejezetten a szeretetkapcsolataink-
hoz nyújt segítséget, van program gyermekeknek és
fiataloknak, mert ők is fontosak egy családban, egy-
másnak szolgálunk a közös ebéden, akárcsak otthon,
van helye a nevetésnek, a hazavihető énekeknek is. 

A cél: tanulni a szeretetről, és gyakorolni a sze-
retetet egymás felé közvetlenül, önzetlenül, adni
tanulni.

Szommer Hajnalka

Tanácsnak Lelke
A szőnyegemen ült 32 régi tanítványom tíz évvel

azután, hogy tanítottam őket. Kérték, meséljem el a
legutóbbi istenélményemet. Meghatottan mondtam
el a számítógépem csodáját, és ezzel a bizonyság-
tétellel megnyitottam az ő tanúságtételük számára
az ablakot. Fújt a Szél, megtelt a szobám a Lélek ere-
jével. Mert mindegyiknek volt saját élménye.
Órákon keresztül hallgattuk a vallomásokat. Végül
Isten áldásával engedtem útjukra őket.

Ez a történet 1989-ben kezdődött, amikor a rend-
szerváltás után megkértek a szülők, tanítsak bibliais-
meretet az új első osztályomnak. Szülői értekezlet
volt, és meghökkentem a kéréstől. Mindig tudták
rólam, hogy „templomos” tanító néni vagyok, sut-
togtak is „hittantanításról”, de ilyen nyíltan nem

szólított meg senki sohasem. Egy másodpercig
összeszorult a szívem, de azután egy csodálatos
érzés járt át. Igen, hívő vagyok, tanítottam vasárnapi
iskolában, és talán, Isten segítségével tudnám taní-
tani a bibliaismeret tantárgyat is – mondtam felsza-
badultan. Ekkor biztos voltam abban, hogy ezeket a
gondolatokat nem én fogalmaztam meg, hanem a
Szentlélek. Bátor lettem a felismeréstől, mert éreztem
az ő jelenlétét.

Meg tudtam mondani azt is, hogy ha elintézik a
tantárgy bevezetését, nem a Bibliáról fogok tanítani,
hanem Isten szeretetéről. Gondolják végig, mielőtt
egy lépést is tennének.

Csodálatos négy évet kaptunk a jó Istentől. 
Felejthetetlen emléket őrzök egy kirándulásról,

ahol kíváncsiak lettek a gyerekek Tomi Bibliájára, és
megkértek, meséljek belőle. Tetszett nekik a fel-
olvasás. Szerettek volna kapni egy Bibliát. Az Úr hal-
lotta a gyerekek óhaját. Hamarosan megkeresett egy
ismeretlen testvérnő, és felajánlott 32 darab Bibliát
ajándékba. A gyülekezete fizette a költségeket.

Az olvasókönyv mellett a Biblia szövege is a
gyakorlás anyaga lett. A tanári asztalomon az osz-
tálykönyvön állt az én Bibliám. Bárki olvashatott
belőle. Amikor nyugdíjba mentem, hosszas néma
csend után Kati megkért, ne vigyem haza, mert
akkor nem lesz Biblia az iskolában. 

Nagy kiváltságnak tartottam, hogy izraelita
gyerekeket is taníthatok, de sok töprengéssel járt,
hogy ezek a gyerekek és főleg a szüleik hogy fogad-
ják az Úr Jézusról szóló evangéliumot. Magam nem
tudtam volna megoldani ezt a helyzetet sem, de a
Léleknek ez sem volt megoldhatatlan gond. Noémi
arca tűnik fel nekem, aki vallásos izraelita létére,
elkérte a Bibliámat, hogy az egyik órán megtanulja
Mária hálaénekét. Jutalmat akartam adni a magnifi-
catért, de visszautasította. „Minden ajándéknál töb-
bet ér, hogy megtanulhattam ezt a gyönyörű
éneket.” Másodikos volt!

Az Úr Jézus megkísértésének tanítása komoly
fejtörést okozott nekem. Sok kérdést vetett fel a
történet, de Isten Lelke vette kezébe a gondomat.
Úgy tárulkoztak ki a kísértésekkel küzdő gyermek-
szívek, hogy most is remegek tőle. Kérték, tanítsak
meg egy imát, amivel elűzhetik a sötét gondolatokat. 

Lassan hitre jutott az egész osztályom. Isten gon-
doskodott arról, hogy bizonyságok vegyék körül
őket.           

Az egész iskola csodálta az osztály kiváló ered-
ményét, nyilvánvaló lett, hogy ez a teljesítmény a
Biblia tanulásával függ össze.

Ilyen előzmények után jöttek el hozzám nagyra
nőtt kicsinyeim, és csak folytattuk a lelki beszélgetést
ott, ahol annak idején abbahagytuk. 

Áldom az Isten szent nevét, hogy megajándéko-
zott ezzel a csodálatos négy évvel, megköszönöm a
Jó Pásztornak, hogy megkereste az én kis
bárányaimat is, és hálás vagyok a Szentlélekért, aki
véghezvitte a gyermekek hitre jutását, és átformált
bennünket!

Frittmann Lászlóné
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Ifjúsági órát minden péntek este tartanak fiatal-
jaink, ahol sok fontos kérdés kerül elő. A teológu-
sok mindig aktívan bekapcsolódnak az ifjúsági
munkába. Az ifjúsági evangelizáción Merényi Zol-
tán békési lelkipásztor szolgált. Jól sikerült a nyári
tábor Dél-Dunántúlon is. Ha néha az ifjúság életé-
ben vagy velük kapcsolatban feszültség támadna,
az a célunk, hogy helyreigazítsuk őket, és minden
dolgunk krisztusi lelkülettel, szeretettel menjen
végbe. 

Énekkarunk minden vasárnap részt vesz az is-
tentiszteleti szolgálatban. Ökumenikus találko-
zókon is énekelnek, és az önkormányzat felkérésé-
re is készséggel állnak szolgálatba. Gyakran kíséri
zenekar is énekkarunk szolgálatát, szólóének vagy
hangszeres szolgálatok is színesítik ünnepeinket.
E látványos megjelenés mögött sok gyakorlás, ta-
nulás van, amiért itt is köszönetet mondunk az eb-
ben fáradozóknak.

Harangzenekarunk bejárja az országot. Viszik az
újpesti gyülekezet köszöntését, jó hírét. A haran-
gosok a különleges zenei szolgálat mellett ének-
kel, verssel, bizonyságtételekkel is színesítik mű-
soraikat. A harangzenekar CD-je újból kiadásra
került, mert annyira nagy volt iránta a kereslet.

Gyülekezeti lapunk, az Új Lant, az elmúlt évben
öt alkalommal jelent meg Marosi Nagy Lajos testvér
szerkesztésében. Elsősorban az újpesti gyüle-
kezetről és az újpesti gyülekezetnek szól. Igényes,
hasznos kiadványt vehet kézbe az olvasó. Az új-
ság Papp Szabolcs testvér grafikai ajándékának is
ékes bizonyítéka. 

A Gyülekezeti Értesítő Somogyi Katika szerkeszté-
sében havonta nyújt kapaszkodót a programok so-
kasága között.

Honlapunk www.ujpest.baptist.hu címen olvas-
ható. Mészáros Péter testvér frissíti folyamatosan a
honlapot, így friss fényképekkel, igehirdetésekkel,
hírekkel áll minden érdeklődő rendelkezésére.
Gyülekezetünk tagjai közül Szommer Hajnalka a
Van az úgy... című, míg Frittmann Lászlóné a Hang
a függöny mögül című könyvében tárta ki gondo-
latait az érdeklődők előtt.

Gyülekezetünk lelkiállapotát, valós helyzetét
igazán Isten ismeri. Mi töredékes ismerettel any-
nyit mondhatunk, hogy hálásak vagyunk az Úr-
nak azért, hogy az elmúlt esztendőt ajándékba ad-
ta nekünk. Megköszönve gondviselését mondunk
köszönetet egymásnak is.

„Hálásak vagyunk az Úrnak!”
Mészáros Kornél lelkipásztor
testvér visszaemlékezésének

szerkesztett változata (2. rész)

Lelki közösségépítés a gyülekezetben

Az elöljáróság által szőtt lelki háló által jobban fi-
gyelhetünk egymásra, az elmaradókra és a bete-
gekre. 

Létrejött és működik a Házaskör Kulcsár Barna-
bás testvérék vezetésével. Változó létszámban és
helyszíneken találkoznak az ebben érintettek,
hogy missziós és belső megerősödési célok meg-
valósulhassanak. A gyülekezetben lévő házasság-
ban élők számára is fontos időnként mérlegre ten-
ni kapcsolatukat társukkal, és ezek az alkalmak se-
gítenek ennek jó megélésében. Felemás igában
élők pedig elhívhatják a még nem hitben járó há-
zastársukat.

A Baba-mama kör a kisgyermekes anyukák talál-
kozásának helye. A hozzánk tartozó fiatal nőtest-
vérek találhatnak választ kérdéseikre, és imádkoz-
hatnak közösen erőért, bölcsességért a gyer-
mekgondozás, nevelés kérdésében, és személyes
életük különféle dolgaiért is.

Házicsoportok is működnek a gyülekezeten be-
lül, amikor heti rendszerességgel vagy ritkábban
összejárnak testvérek, hogy imádkozzanak, Bibliát
tanulmányozzanak, beszélgessenek. Ha erős házi-
csoportsejtek működnek, az erősítheti a gyüleke-
zet egységét. Nem a különbek gyülekezete ez, ha-
nem az útkeresés, a megerősödés eszköze.

A sport is a kapcsolatépítés eszköze. Úgy hallom,
hogy nagyon szeretetteljes „lerúgások” is lehetnek
foci közben, mert nem a másik kegyetlen legyőzése
a cél, hanem a mozgás, az egészségesebb életmód,
és közben a küzdés gyakorlása. Missziós eszköz-
ként is működnek ezek az esti alkalmak.

Csoportos imaórák vezetnek bennünket a gondol-
kozásban, imádkozásban a hónap második és ne-
gyedik vasárnapján. Tanulmányoztuk, hogy mit
mond a Biblia Istenről, aki lehet, hogy rejtőzködő,
de mégis nyilvánvaló hatalommal, teremtő igével
van jelen a világban. A csoportos bibliatanulmá-
nyozás módot ad a kérdések felvetésére, megvita-
tására is. Sokszor kevésnek bizonyul az egyórányi
idő, olyan jó beszégetések alakulnak ki.

Vasárnapi iskolai munka is folyik minden vasár-
nap reggel az imaóra idején. Öt csoportban kor-
osztályonként tanulmányozzuk gyermekeinkkel a
Bibliát. Időnként a gyülekezet előtt is megjelennek
az istentisztelet kezdetén, hogy énekkel, arany-
mondással szolgáljanak. Anyák napján, kará-
csonykor és a gyermekbibliaköri tanítás évzáró al-
kalmán részletes szolgálattal állnak ki a gyüleke-
zet elé. Ezen a nyáron is táboroztak – a gödöllői
gyermekekkel együtt – Kétbodonyban.

Hűség és alázat
Beharka Pálné (Monika

néni) hatodmagával lelki-
pásztorcsaládban nevel-
kedett. Nagyapja, Gerwich
György az önállóvá vált új-
pesti gyülekezet első lelki-
pásztora volt. Férje (Pali
bácsi) több mint ötven éve
közöttünk szolgál orgo-

nistaként, így Monika néni sok szálon, régóta kötő-
dik gyülekezetünkhöz, amelyhez hűségesen ra-
gaszkodik és évtizedek óta szeretett otthonának te-
kinti.

Alázatosan, háttérbe vonulva végzi a hű segítő-
társ feladatát közel hatvan éve Beharka testvér mel-
lett. Sok ének és vers ismerője és tudója, egyik ve-
zérmottója, mely átszövi életét, ekként hangzik:

„...dolgozni csak pontosan, szépen,
ahogy a csillag megy az égen,
úgy érdemes.” 
Ezeknek a gondolatoknak a jegyében végzi ott-

hon, a háztartásban, a konyhában is mindennapi
munkáját. Náluk megfordult számtalan vendégé-
nek tapasztalata ez: pontosan, szépen és finoman
főz Monika néni, mindig újít és kísérletezik az ét-
kek készítése terén, így főztjei sosem válhatnak
megszokottá és unalmassá a visszatérő vendégek
és férje előtt, aki évtizedek óta töretlen lelkesedés-
sel beszél felesége konyhaművészetéről.

Kelt túrógolyók
200 g búzalisztet keverőtálba

szitálunk, 1 tasak szárított élesztő-
vel gondosan elvegyítjük, 75 g
cukrot, 1 tasak vanillincukrot, sót,
3 csepp citromaromát, 1 tojást, 200 g
tehéntúrót, 50 g olvasztott, lehűtött

margarint adunk hozzá. A hozzávalókat egy da-
gasztófejjel ellátott keverőgéppel először a legala-
csonyabb, majd a legmagasabb fokozaton kb. 5
perc alatt eldolgozzuk. Ha a tészta ragadna, még
egy kevés lisztet adunk hozzá (de ne túl sokat, a
tészta maradjon lágy). Meleg helyre állítva addig
kelesztjük, amíg láthatóan megnagyobbodik, ekkor
a legmagasabb fokozaton újra átgyúrjuk. 75 g át-
válogatott mazsolát a középső fokozaton beleke-
verünk, a zsiradékot felforrósítjuk, zsiradékba
mártott teáskanállal kis labdákat szakítunk, a for-
ró zsiradékban úsztatva világosbarnára sütjük,
habszedőkanállal kiemeljük, konyhai rácsra téve
lecsöpögtetjük.

6 ÚJ LANT 2010. május

Emlékezzünk!
Huszár Lajosné 

(született Veszpeller Matild) 1925–2008

Édesanyám 1925. február 2-án született Kispes-
ten egy 11 gyermekes család harmadik gyermeke-
ként. Fiataléveiben a József utcai gyülekezet tagja
volt fiútestvéreivel együtt. Aktívan részt vett a gyü-
lekezeti életben, és tagja volt a József utcai pengetős
zenekarnak.

Akésőbbiekben átkérte tagságát az újpesi gyüleke-
zetbe, ahová haláláig tartozott. Nyugdíjba vonulása
után nem mulasztott el egyetlen vasárnapi istentiszte-
letet sem. Hű maradt a József utcai gyülekezethez is,
mert vasárnap délutánonként ott hallgatta az igét. Szí-
vesen jött el minden ünnepi alkalomra, és részt vett
mindig az idősekről megemlékező alkalmakon.

Fiatalkorában a Baleseti
kórházban dolgozott, ké-
sőbb pedig egy csecse-
mőintézetben 40 évet töl-
tött el. Innen ment nyugdíj-
ba, majd nyugdíjasként
még legalább nyolc évet
dolgozott ugyanitt. Na-
gyon szerette a gyerekeket,
és innen patronált egy kis-
lányt, Anikót, akit mindig
elhozott az imaházba va-
sárnaponként, amikor nem
dolgozott. Az aktív munka

befejezését követően is minden hétvégén, illetve isko-
lai szünetekben hazahozta és gondoskodott róla  a rá
jellemző szeretetteljes szigorral. Ez a fajta kitartó törő-
dés meghozta gyümölcsét, mert ma Ani kétgyerme-
kes családanya, és kapcsolatuk mindvégig megma-
radt. Kitartása, akarata, áldozatvállalása, munkabírá-
sa tiszteletet vívott ki iránta az őt ismerők körében. 37
éves korától (ekkor születtem) egyedül, egy fizetésből
tartotta el az édesanyját, engem és később Anikót.
Emlékszem, gyerekként minden hétvégén, de gyak-
ran hétközben is rendszeresen meglátogattuk közeli
és távoli rokonainkat, amelyekre szeretettel emlék-
szem a mai napig. Később ezt az unokáival tette meg
hétről hétre. Unokáit elhalmozta szeretetével, mind-
két unokájának egyformán adott mindenből, szeretet-
ből, édességből, de a szigorúságból is.

Mindig szívesen segített nekünk, és soha nem há-
rította el a segítséget, ha az unokákra kellett vigyázni,
vagy értük kellett menni az óvodába, iskolába. Halála
után sem felejtettük el, rendszeresen kijárunk sírjához
és gondozzuk azt. Nemcsak évente egyszer, halottak
napján, hanem rendszeresen szakítunk rá időt, hogy
emlékezzünk rá. Egy-egy mondatát, szófordulatát a
mai napig rendszeresen idézzük családi körben. Egy
közmondás szerint csak az hal meg, akit elfelejtenek.
E szerint ő nem halt meg, tovább él az őt ismerők
szívében...

Huszár Erika

HÁZIASSZONYOK ROVATA
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Mit ér a hívő ember
szavazata?

Beszélgetés három generáció képviselőivel 

Aki kérdez: Simon Norbert

Áprilisban tartották Magyarországon a négy-
évente esedékes parlamenti választásokat. Gyü-
lekezetünk testvéreit kérdeztük arról, hogy mit
gondolnak e jelentős eseményről. Három kor-
osztály képviselője mondta el véleményét en-
nek kapcsán a hívő ember felelősségéről és sze-
repéről.

Új Lant: Isten igéje arra biztat bennünket, hogy
fáradozzunk a város jólétén. Igaz ez talán az országgal
kapcsolatban is. Mi a felelőssége az Újpesti Baptista
Gyülekezet tagjának egy választáson, hiszen egy hívő
ember szavazata is csupán csepp a tengerben?

Frittmann László: Nem csupán a szavazásnál
kezdődik a felelősség, hanem azt megelőzően. A
múlt század háborúskodásai, nyomorúságos
életvitele és a vallásüldözés, ha csomagolt formá-
ban volt is jelen, mégis szélsőségesen ellentétes
volt a hittel. Ebből okulva arra lehetett számítani,
hogy kilábalunk ebből, és különösen az 1989-es
rendszerváltás érlelt ilyen elképzeléseket, de saj-
nos az utána következő két évtized nagyon el-
lentmondott ennek. Ez elgondolkodtató volt a
választások előtt, és ennek gondolatmenetében
érlelődött meg, hogy melyik pártot kellene támo-
gatni, amelyik legközelebb áll a vallásos életvi-
telhez.

Kmethy Győző: Az első dolog, hogy mi is el-
menjünk szavazni. A második, hogy megbeszél-
hetjük a családban, hogy ki hogyan szavaz, bár
azért nálunk nem nagyon kellett senkit meg-
győzni, hogy kire szavazzunk, mert elég egyér-
telmű volt. Tehát a fontos az, hogy az emberek el-
menjenek szavazni.

Antal Áron: Matematikát tanulok, így tudom,
hogy a nagyon kicsi parányok összessége egy so-
kaságot fog adni. Nagyon sokan úgy gondolkod-
nak ismerőseim között is, hogy: „miért menjek el
választani, hiszen azon az egy-két szavazaton
nem múlik?!”. Ha valaki figyelte vasárnap estén-
ként az eredményeket, láthatta, hogy nem egy
szavazókörben pár száz szavazaton múlott az
eredmény, és akár egy gyülekezetnyi létszám is
megfordíthatja a szavazatarányokat egyik vagy
másik jelölt javára. Mint magyar állampolgárnak,
és mint reményeim szerint mennybéli állampol-
gárnak is kötelességem a város jólétén munkál-
kodni.   

Új Lant: Az elmúlt években több olyan döntést is
hozott a parlament (homoszexualitás, élettársi kapcso-
latok), amivel szemben egyházunk is állást foglalt. Hí-
vő emberként mit tehetünk, ha ezek a törvények szem-
ben állnak Isten törvényével? Mindkettőnek próbál-
junk eleget tenni, vagy Isten igéjét válasszuk?

Frittmann László: A Bibliában szó van arról,
hogy támogatni kell a mindenkori kormányt,
mert Isten rendelte a felsőbb hatalmasságot. Ez
nem azt jelenti, hogy követni kell az adott hatal-
masság minden egyes tagját vagy annak gondol-
kodásmenetét, különösen akkor, ha a parlament
jelentős többsége istentelen. Nyilvánvalóan van-
nak törvények, melyek elengedhetetlenek min-
den országra, minden társadalomra tekintettel.
Ugyanakkor Isten sem javasolja, hogy az istente-
lenek istentelen törvényét kövessük, ezért ebben
ki kell állni, nemcsak a baptistáknak, hanem min-
den egyháznak, aki Krisztust vállalta urának, és
aláveti magát engedelmességgel.

Kmethy Győző: Ezek olyan törvények, ame-
lyek szöges ellentétben állnak Isten törvényeivel,
és attól, hogy törvénybe írták őket, még nem let-
tek helyesek és igazak. Ezeket nyilván nem kell
követni. Amikor bátorítják az egyedül való élet-
módot, az egyneműek együttélését, a családon
kívül élést, ezt nem kell követni, hanem a saját
törvényeink szerint kell eljárni. 

Antal Áron: Ifjúságin előkerült ez a téma
évekkel ezelőtt, és egy megállapodást kötöttünk,
hogy, amint Jézus Krisztus mondta, adjuk meg
Istennek, ami Istené, és a császárnak, ami a csá-
száré. Nem véletlen ez a sorrend, mert először Is-
tennek adjuk meg, ami az övé. A Biblia törvénye,
hogy a házasság egy nő és egy férfi között létesü-
lő kapcsolat, amit a jó Isten köt egybe. Hiába
mond ellent ennek egy világi törvény, mert akkor
azt nem tudjuk elfogadni. Úgy gondolom, hogy
azok a törvények, amelyek nincsenek ellentétben
a Bibliával, illetve a Jézus Krisztus által adott tör-
vényekkel, azokat tartsuk meg, a többit pedig
vessük el, mert Jézus Krisztus nekünk a legfonto-
sabb törvényt adta, hogy szeressük egymást.  

Új Lant: A választás eredménye egyértelműen azt
mutatja, hogy a magyarok változást akarnak a politi-
kában. Mi a hívő emberek szerepe ebben a változó idő-
ben, mert az emberek reménykednek, hogy a politika,
változást tud hozni az életükben. Hol tudnak ebbe be-
kapcsolódni a gyülekezeti tagok, hogy az emberek re-
ménységüket Istenbe vessék? 

Frittmann László: Valójában nehéz ilyenkor
konkrétumot mondani, de van néhány elgondo-
lásom, hogy milyen területen volna nagyon hatá-
sos, ha sikerülne beindítani a változást. Az egyik
a munkahelyteremtés, a másik az egészségügy és
a harmadik az erkölcsiség. Ezt már az oktatással

Antal Áron: Az iskolában sokat beszélgetünk
arról, hogy kire fogunk szavazni, és sokan azt
mondják, hogy ők programokat ütköztetnek. Én
soha nem nézem a programokat, egyszerűen azt
nézem, hogy ki milyen értékrendet mutat, képvi-
sel. Én mindig értékrendekre adom le a szavaza-
taimat. Úgy gondolom, hogy az, hogy a gyüleke-
zetben imádkozunk bizonyos értékrendekért, ez
egyáltalán nem baj, sőt szerintem kimondottan jó
dolog, ha imádkozunk akár azért is, hogy annak
a vezetőnek a jó Isten megadja az útmutatást. 

Új Lant: A gyülekezetben mintha
tabu lenne a politikával nyilvánosan
foglalkozni, vagyis elmondani vélemé-
nyünket a társadalmi kérdésekről.
Közben természetesen van vélemé-
nyünk e kérdésekről. Hol van e gondo-
latoknak helye a gyülekezetben?

Frittmann László: Ezt a kérdést
úgy kellene megoldani, hogy hí-
vunk egy előadót, aki biblikus
szemlélettel vetné fel a témát, ami-
hez hozzászólások is elhangozhat-
nának. Nem kifejezetten nyilvános
istentiszteletre gondolok. Esetleg

egy szűkebb körű lehetőség lenne ez. A mi fel-
adatunk, hogy Istennel legyünk szoros kapcsolat-
ban, és akkor már könnyebb lesz a célkitűzés és a
várható megoldás is. 

Kmethy Győző: Könnyebb személyesen beszél-
getni. Azt gondolom, hogy akik úgy csinálják a
politikát, hogy az emberek akaratát nem veszik
figyelembe, nyilván örülnek annak, ha az embe-
rek nem foglalkoznak a politikával, és erre báto-
rítják az embereket. Ami a mindennapjainkat
érinti, azzal kell és lehet foglalkozni. Fontos,
hogy az értékeket átadjuk, elmondjuk a körülöt-
tünk élőknek, hogy mi az, ami értékes, és mi az,
ami értéktelen, mi az, ami életre való, és mi az,
ami életellenes.  

Antal Áron: Én már abba a korba születtem,
amikor a politikai hovatartozást felvállalni senki-
nek sem volt szégyen, de sokszor előfordult,
hogy idősekkel mentem, és ha bírálatot mond-
tam, akkor azt mondták, hogy ne mondjam han-
gosan, mert elvisz a rendőrség. Az ifjúsággal és
személyesen, kis csoportokban sokkal könnyebb
ezekről beszélni. Persze ott is voltak megütközé-
sek, pedig csak arról beszéltünk, hogy menjünk
el választani, még konkrét javaslatot se tettünk,
hogy kire. Egy választást – ezt egy politológus
barátomtól hallottam – nem úgy kell kezelni,
mint egy társkeresést, hogy csak akkor állunk
meg egy bizonyos pártnál, ha egy tökéleteset ta-
lálunk. Akkor is ki kell valakik mellett állnunk,
ha bár látjuk hibáikat, de mégis ők vannak a leg-
közelebb hozzánk. 

együtt lehetne elképzelni, mert az oktatás terüle-
tén is volna mit helyreállítani. Beszélhetünk ar-
ról, hogy milyen szintű legyen az oktatás, hol kel-
lene változtatni tantárgyakon. Ez oktatási kérdés,
de hogy az erkölcsnek milyen szerepe van az
egészben, azt nem kell magyarázni. A csúcson
van. 

Kmethy Győző: Nagy várakozás volt az embe-
rekben, mert sok minden rosszul ment az előző
nyolc év alatt, amit az emberek elutasítottak. Azt
reméljük, hogy sikerül újra újjáépí-
teni Magyarországot ebből a hely-
zetből, mint ahogyan sikerült a ta-
tárjárás, az I. és II. világháború után
is. Nem olyan a rombolás, mintha
ellenség rombolt volna le mindent.
Ennél sokkal mélyebben vannak a
problémák: erkölcsileg, az oktatás-
ban, az egészségügyben, a föld bir-
toklásában, tulajdonnélküliségben,
kiszolgáltatottságban.

Antal Áron: A második forduló
előtti ifjúságin, ami pénteken volt,
egy lapocska került elém. „Szavazz
Jézusra, válaszd Jézust, ő mindig
megtartotta ígéreteit.” Megdöbbentem, hogy mi-
lyen jó mondat ez, ezzel jól lehetne kampányolni.
Azt vallom, hogy viselkedésünkben képviseljük
azt, hogy mi Jézus Krisztuséi vagyunk. Például ha
a „hal” jelű autósok nem vágnak be mások elé, el-
engedik a többieket, akkor bár ez semmiség, de
látják rajtunk, hogy mások vagyunk. Ez a jó érte-
lemben vett másság.      

Új Lant: A választási időszakban gyülekezetünk-
ben is elhangzott néhány áldáskérő imádság országunk
jövőjéért, a leendő miniszterelnök és kormány munká-
jáért. Szabad nekünk ilyen témákban is imádkoznunk?

Frittmann László: Minden ember politizál,
azok is, akik nem mennek el a választásokra.
Örülnék annak, ha hívő emberek is bekerülnének
a parlamentbe, és az igei elvárásnak megfelelően
és hangnemben fogalmaznák meg az egyházak el-
várását. Isten elvárja tőlünk, hogy imádkozzunk a
felsőbb hatalmasságért, akár jó a helyzet, akár
nem. Isten csak akkor hallhatja meg az imát, ha az
elhangzik.

Kmethy Győző: Szerintem szabad ilyen témá-
ban imádkoznunk. Tudjuk, hogy az Úr dönt kirá-
lyokat és tesz királyokat. Azt gondolom, hogy so-
kan azt szeretnék látni, hogy az emberek nem tö-
rődnek a politikával. Ugyanakkor tudjuk, hogy egy
ország sorsa múlik azon, hogy milyen vezetői van-
nak. Egy jó vezető nagyon nagy ajándék, egy rossz
vezető pedig nagyon nagy csapás. Mindenképpen
imádkozhatunk azért, hogy jó vezetők legyenek, és
azért, hogy az Úr áldja meg a munkájukat. 
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Mit ér a hívő ember
szavazata?

Beszélgetés három generáció képviselőivel 

Aki kérdez: Simon Norbert

Áprilisban tartották Magyarországon a négy-
évente esedékes parlamenti választásokat. Gyü-
lekezetünk testvéreit kérdeztük arról, hogy mit
gondolnak e jelentős eseményről. Három kor-
osztály képviselője mondta el véleményét en-
nek kapcsán a hívő ember felelősségéről és sze-
repéről.

Új Lant: Isten igéje arra biztat bennünket, hogy
fáradozzunk a város jólétén. Igaz ez talán az országgal
kapcsolatban is. Mi a felelőssége az Újpesti Baptista
Gyülekezet tagjának egy választáson, hiszen egy hívő
ember szavazata is csupán csepp a tengerben?

Frittmann László: Nem csupán a szavazásnál
kezdődik a felelősség, hanem azt megelőzően. A
múlt század háborúskodásai, nyomorúságos
életvitele és a vallásüldözés, ha csomagolt formá-
ban volt is jelen, mégis szélsőségesen ellentétes
volt a hittel. Ebből okulva arra lehetett számítani,
hogy kilábalunk ebből, és különösen az 1989-es
rendszerváltás érlelt ilyen elképzeléseket, de saj-
nos az utána következő két évtized nagyon el-
lentmondott ennek. Ez elgondolkodtató volt a
választások előtt, és ennek gondolatmenetében
érlelődött meg, hogy melyik pártot kellene támo-
gatni, amelyik legközelebb áll a vallásos életvi-
telhez.

Kmethy Győző: Az első dolog, hogy mi is el-
menjünk szavazni. A második, hogy megbeszél-
hetjük a családban, hogy ki hogyan szavaz, bár
azért nálunk nem nagyon kellett senkit meg-
győzni, hogy kire szavazzunk, mert elég egyér-
telmű volt. Tehát a fontos az, hogy az emberek el-
menjenek szavazni.

Antal Áron: Matematikát tanulok, így tudom,
hogy a nagyon kicsi parányok összessége egy so-
kaságot fog adni. Nagyon sokan úgy gondolkod-
nak ismerőseim között is, hogy: „miért menjek el
választani, hiszen azon az egy-két szavazaton
nem múlik?!”. Ha valaki figyelte vasárnap estén-
ként az eredményeket, láthatta, hogy nem egy
szavazókörben pár száz szavazaton múlott az
eredmény, és akár egy gyülekezetnyi létszám is
megfordíthatja a szavazatarányokat egyik vagy
másik jelölt javára. Mint magyar állampolgárnak,
és mint reményeim szerint mennybéli állampol-
gárnak is kötelességem a város jólétén munkál-
kodni.   

Új Lant: Az elmúlt években több olyan döntést is
hozott a parlament (homoszexualitás, élettársi kapcso-
latok), amivel szemben egyházunk is állást foglalt. Hí-
vő emberként mit tehetünk, ha ezek a törvények szem-
ben állnak Isten törvényével? Mindkettőnek próbál-
junk eleget tenni, vagy Isten igéjét válasszuk?

Frittmann László: A Bibliában szó van arról,
hogy támogatni kell a mindenkori kormányt,
mert Isten rendelte a felsőbb hatalmasságot. Ez
nem azt jelenti, hogy követni kell az adott hatal-
masság minden egyes tagját vagy annak gondol-
kodásmenetét, különösen akkor, ha a parlament
jelentős többsége istentelen. Nyilvánvalóan van-
nak törvények, melyek elengedhetetlenek min-
den országra, minden társadalomra tekintettel.
Ugyanakkor Isten sem javasolja, hogy az istente-
lenek istentelen törvényét kövessük, ezért ebben
ki kell állni, nemcsak a baptistáknak, hanem min-
den egyháznak, aki Krisztust vállalta urának, és
aláveti magát engedelmességgel.

Kmethy Győző: Ezek olyan törvények, ame-
lyek szöges ellentétben állnak Isten törvényeivel,
és attól, hogy törvénybe írták őket, még nem let-
tek helyesek és igazak. Ezeket nyilván nem kell
követni. Amikor bátorítják az egyedül való élet-
módot, az egyneműek együttélését, a családon
kívül élést, ezt nem kell követni, hanem a saját
törvényeink szerint kell eljárni. 

Antal Áron: Ifjúságin előkerült ez a téma
évekkel ezelőtt, és egy megállapodást kötöttünk,
hogy, amint Jézus Krisztus mondta, adjuk meg
Istennek, ami Istené, és a császárnak, ami a csá-
száré. Nem véletlen ez a sorrend, mert először Is-
tennek adjuk meg, ami az övé. A Biblia törvénye,
hogy a házasság egy nő és egy férfi között létesü-
lő kapcsolat, amit a jó Isten köt egybe. Hiába
mond ellent ennek egy világi törvény, mert akkor
azt nem tudjuk elfogadni. Úgy gondolom, hogy
azok a törvények, amelyek nincsenek ellentétben
a Bibliával, illetve a Jézus Krisztus által adott tör-
vényekkel, azokat tartsuk meg, a többit pedig
vessük el, mert Jézus Krisztus nekünk a legfonto-
sabb törvényt adta, hogy szeressük egymást.  

Új Lant: A választás eredménye egyértelműen azt
mutatja, hogy a magyarok változást akarnak a politi-
kában. Mi a hívő emberek szerepe ebben a változó idő-
ben, mert az emberek reménykednek, hogy a politika,
változást tud hozni az életükben. Hol tudnak ebbe be-
kapcsolódni a gyülekezeti tagok, hogy az emberek re-
ménységüket Istenbe vessék? 

Frittmann László: Valójában nehéz ilyenkor
konkrétumot mondani, de van néhány elgondo-
lásom, hogy milyen területen volna nagyon hatá-
sos, ha sikerülne beindítani a változást. Az egyik
a munkahelyteremtés, a másik az egészségügy és
a harmadik az erkölcsiség. Ezt már az oktatással

Antal Áron: Az iskolában sokat beszélgetünk
arról, hogy kire fogunk szavazni, és sokan azt
mondják, hogy ők programokat ütköztetnek. Én
soha nem nézem a programokat, egyszerűen azt
nézem, hogy ki milyen értékrendet mutat, képvi-
sel. Én mindig értékrendekre adom le a szavaza-
taimat. Úgy gondolom, hogy az, hogy a gyüleke-
zetben imádkozunk bizonyos értékrendekért, ez
egyáltalán nem baj, sőt szerintem kimondottan jó
dolog, ha imádkozunk akár azért is, hogy annak
a vezetőnek a jó Isten megadja az útmutatást. 

Új Lant: A gyülekezetben mintha
tabu lenne a politikával nyilvánosan
foglalkozni, vagyis elmondani vélemé-
nyünket a társadalmi kérdésekről.
Közben természetesen van vélemé-
nyünk e kérdésekről. Hol van e gondo-
latoknak helye a gyülekezetben?

Frittmann László: Ezt a kérdést
úgy kellene megoldani, hogy hí-
vunk egy előadót, aki biblikus
szemlélettel vetné fel a témát, ami-
hez hozzászólások is elhangozhat-
nának. Nem kifejezetten nyilvános
istentiszteletre gondolok. Esetleg

egy szűkebb körű lehetőség lenne ez. A mi fel-
adatunk, hogy Istennel legyünk szoros kapcsolat-
ban, és akkor már könnyebb lesz a célkitűzés és a
várható megoldás is. 

Kmethy Győző: Könnyebb személyesen beszél-
getni. Azt gondolom, hogy akik úgy csinálják a
politikát, hogy az emberek akaratát nem veszik
figyelembe, nyilván örülnek annak, ha az embe-
rek nem foglalkoznak a politikával, és erre báto-
rítják az embereket. Ami a mindennapjainkat
érinti, azzal kell és lehet foglalkozni. Fontos,
hogy az értékeket átadjuk, elmondjuk a körülöt-
tünk élőknek, hogy mi az, ami értékes, és mi az,
ami értéktelen, mi az, ami életre való, és mi az,
ami életellenes.  

Antal Áron: Én már abba a korba születtem,
amikor a politikai hovatartozást felvállalni senki-
nek sem volt szégyen, de sokszor előfordult,
hogy idősekkel mentem, és ha bírálatot mond-
tam, akkor azt mondták, hogy ne mondjam han-
gosan, mert elvisz a rendőrség. Az ifjúsággal és
személyesen, kis csoportokban sokkal könnyebb
ezekről beszélni. Persze ott is voltak megütközé-
sek, pedig csak arról beszéltünk, hogy menjünk
el választani, még konkrét javaslatot se tettünk,
hogy kire. Egy választást – ezt egy politológus
barátomtól hallottam – nem úgy kell kezelni,
mint egy társkeresést, hogy csak akkor állunk
meg egy bizonyos pártnál, ha egy tökéleteset ta-
lálunk. Akkor is ki kell valakik mellett állnunk,
ha bár látjuk hibáikat, de mégis ők vannak a leg-
közelebb hozzánk. 

együtt lehetne elképzelni, mert az oktatás terüle-
tén is volna mit helyreállítani. Beszélhetünk ar-
ról, hogy milyen szintű legyen az oktatás, hol kel-
lene változtatni tantárgyakon. Ez oktatási kérdés,
de hogy az erkölcsnek milyen szerepe van az
egészben, azt nem kell magyarázni. A csúcson
van. 

Kmethy Győző: Nagy várakozás volt az embe-
rekben, mert sok minden rosszul ment az előző
nyolc év alatt, amit az emberek elutasítottak. Azt
reméljük, hogy sikerül újra újjáépí-
teni Magyarországot ebből a hely-
zetből, mint ahogyan sikerült a ta-
tárjárás, az I. és II. világháború után
is. Nem olyan a rombolás, mintha
ellenség rombolt volna le mindent.
Ennél sokkal mélyebben vannak a
problémák: erkölcsileg, az oktatás-
ban, az egészségügyben, a föld bir-
toklásában, tulajdonnélküliségben,
kiszolgáltatottságban.

Antal Áron: A második forduló
előtti ifjúságin, ami pénteken volt,
egy lapocska került elém. „Szavazz
Jézusra, válaszd Jézust, ő mindig
megtartotta ígéreteit.” Megdöbbentem, hogy mi-
lyen jó mondat ez, ezzel jól lehetne kampányolni.
Azt vallom, hogy viselkedésünkben képviseljük
azt, hogy mi Jézus Krisztuséi vagyunk. Például ha
a „hal” jelű autósok nem vágnak be mások elé, el-
engedik a többieket, akkor bár ez semmiség, de
látják rajtunk, hogy mások vagyunk. Ez a jó érte-
lemben vett másság.      

Új Lant: A választási időszakban gyülekezetünk-
ben is elhangzott néhány áldáskérő imádság országunk
jövőjéért, a leendő miniszterelnök és kormány munká-
jáért. Szabad nekünk ilyen témákban is imádkoznunk?

Frittmann László: Minden ember politizál,
azok is, akik nem mennek el a választásokra.
Örülnék annak, ha hívő emberek is bekerülnének
a parlamentbe, és az igei elvárásnak megfelelően
és hangnemben fogalmaznák meg az egyházak el-
várását. Isten elvárja tőlünk, hogy imádkozzunk a
felsőbb hatalmasságért, akár jó a helyzet, akár
nem. Isten csak akkor hallhatja meg az imát, ha az
elhangzik.

Kmethy Győző: Szerintem szabad ilyen témá-
ban imádkoznunk. Tudjuk, hogy az Úr dönt kirá-
lyokat és tesz királyokat. Azt gondolom, hogy so-
kan azt szeretnék látni, hogy az emberek nem tö-
rődnek a politikával. Ugyanakkor tudjuk, hogy egy
ország sorsa múlik azon, hogy milyen vezetői van-
nak. Egy jó vezető nagyon nagy ajándék, egy rossz
vezető pedig nagyon nagy csapás. Mindenképpen
imádkozhatunk azért, hogy jó vezetők legyenek, és
azért, hogy az Úr áldja meg a munkájukat. 
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Ifjúsági órát minden péntek este tartanak fiatal-
jaink, ahol sok fontos kérdés kerül elő. A teológu-
sok mindig aktívan bekapcsolódnak az ifjúsági
munkába. Az ifjúsági evangelizáción Merényi Zol-
tán békési lelkipásztor szolgált. Jól sikerült a nyári
tábor Dél-Dunántúlon is. Ha néha az ifjúság életé-
ben vagy velük kapcsolatban feszültség támadna,
az a célunk, hogy helyreigazítsuk őket, és minden
dolgunk krisztusi lelkülettel, szeretettel menjen
végbe. 

Énekkarunk minden vasárnap részt vesz az is-
tentiszteleti szolgálatban. Ökumenikus találko-
zókon is énekelnek, és az önkormányzat felkérésé-
re is készséggel állnak szolgálatba. Gyakran kíséri
zenekar is énekkarunk szolgálatát, szólóének vagy
hangszeres szolgálatok is színesítik ünnepeinket.
E látványos megjelenés mögött sok gyakorlás, ta-
nulás van, amiért itt is köszönetet mondunk az eb-
ben fáradozóknak.

Harangzenekarunk bejárja az országot. Viszik az
újpesti gyülekezet köszöntését, jó hírét. A haran-
gosok a különleges zenei szolgálat mellett ének-
kel, verssel, bizonyságtételekkel is színesítik mű-
soraikat. A harangzenekar CD-je újból kiadásra
került, mert annyira nagy volt iránta a kereslet.

Gyülekezeti lapunk, az Új Lant, az elmúlt évben
öt alkalommal jelent meg Marosi Nagy Lajos testvér
szerkesztésében. Elsősorban az újpesti gyüle-
kezetről és az újpesti gyülekezetnek szól. Igényes,
hasznos kiadványt vehet kézbe az olvasó. Az új-
ság Papp Szabolcs testvér grafikai ajándékának is
ékes bizonyítéka. 

A Gyülekezeti Értesítő Somogyi Katika szerkeszté-
sében havonta nyújt kapaszkodót a programok so-
kasága között.

Honlapunk www.ujpest.baptist.hu címen olvas-
ható. Mészáros Péter testvér frissíti folyamatosan a
honlapot, így friss fényképekkel, igehirdetésekkel,
hírekkel áll minden érdeklődő rendelkezésére.
Gyülekezetünk tagjai közül Szommer Hajnalka a
Van az úgy... című, míg Frittmann Lászlóné a Hang
a függöny mögül című könyvében tárta ki gondo-
latait az érdeklődők előtt.

Gyülekezetünk lelkiállapotát, valós helyzetét
igazán Isten ismeri. Mi töredékes ismerettel any-
nyit mondhatunk, hogy hálásak vagyunk az Úr-
nak azért, hogy az elmúlt esztendőt ajándékba ad-
ta nekünk. Megköszönve gondviselését mondunk
köszönetet egymásnak is.

„Hálásak vagyunk az Úrnak!”
Mészáros Kornél lelkipásztor
testvér visszaemlékezésének

szerkesztett változata (2. rész)

Lelki közösségépítés a gyülekezetben

Az elöljáróság által szőtt lelki háló által jobban fi-
gyelhetünk egymásra, az elmaradókra és a bete-
gekre. 

Létrejött és működik a Házaskör Kulcsár Barna-
bás testvérék vezetésével. Változó létszámban és
helyszíneken találkoznak az ebben érintettek,
hogy missziós és belső megerősödési célok meg-
valósulhassanak. A gyülekezetben lévő házasság-
ban élők számára is fontos időnként mérlegre ten-
ni kapcsolatukat társukkal, és ezek az alkalmak se-
gítenek ennek jó megélésében. Felemás igában
élők pedig elhívhatják a még nem hitben járó há-
zastársukat.

A Baba-mama kör a kisgyermekes anyukák talál-
kozásának helye. A hozzánk tartozó fiatal nőtest-
vérek találhatnak választ kérdéseikre, és imádkoz-
hatnak közösen erőért, bölcsességért a gyer-
mekgondozás, nevelés kérdésében, és személyes
életük különféle dolgaiért is.

Házicsoportok is működnek a gyülekezeten be-
lül, amikor heti rendszerességgel vagy ritkábban
összejárnak testvérek, hogy imádkozzanak, Bibliát
tanulmányozzanak, beszélgessenek. Ha erős házi-
csoportsejtek működnek, az erősítheti a gyüleke-
zet egységét. Nem a különbek gyülekezete ez, ha-
nem az útkeresés, a megerősödés eszköze.

A sport is a kapcsolatépítés eszköze. Úgy hallom,
hogy nagyon szeretetteljes „lerúgások” is lehetnek
foci közben, mert nem a másik kegyetlen legyőzése
a cél, hanem a mozgás, az egészségesebb életmód,
és közben a küzdés gyakorlása. Missziós eszköz-
ként is működnek ezek az esti alkalmak.

Csoportos imaórák vezetnek bennünket a gondol-
kozásban, imádkozásban a hónap második és ne-
gyedik vasárnapján. Tanulmányoztuk, hogy mit
mond a Biblia Istenről, aki lehet, hogy rejtőzködő,
de mégis nyilvánvaló hatalommal, teremtő igével
van jelen a világban. A csoportos bibliatanulmá-
nyozás módot ad a kérdések felvetésére, megvita-
tására is. Sokszor kevésnek bizonyul az egyórányi
idő, olyan jó beszégetések alakulnak ki.

Vasárnapi iskolai munka is folyik minden vasár-
nap reggel az imaóra idején. Öt csoportban kor-
osztályonként tanulmányozzuk gyermekeinkkel a
Bibliát. Időnként a gyülekezet előtt is megjelennek
az istentisztelet kezdetén, hogy énekkel, arany-
mondással szolgáljanak. Anyák napján, kará-
csonykor és a gyermekbibliaköri tanítás évzáró al-
kalmán részletes szolgálattal állnak ki a gyüleke-
zet elé. Ezen a nyáron is táboroztak – a gödöllői
gyermekekkel együtt – Kétbodonyban.

Hűség és alázat
Beharka Pálné (Monika

néni) hatodmagával lelki-
pásztorcsaládban nevel-
kedett. Nagyapja, Gerwich
György az önállóvá vált új-
pesti gyülekezet első lelki-
pásztora volt. Férje (Pali
bácsi) több mint ötven éve
közöttünk szolgál orgo-

nistaként, így Monika néni sok szálon, régóta kötő-
dik gyülekezetünkhöz, amelyhez hűségesen ra-
gaszkodik és évtizedek óta szeretett otthonának te-
kinti.

Alázatosan, háttérbe vonulva végzi a hű segítő-
társ feladatát közel hatvan éve Beharka testvér mel-
lett. Sok ének és vers ismerője és tudója, egyik ve-
zérmottója, mely átszövi életét, ekként hangzik:

„...dolgozni csak pontosan, szépen,
ahogy a csillag megy az égen,
úgy érdemes.” 
Ezeknek a gondolatoknak a jegyében végzi ott-

hon, a háztartásban, a konyhában is mindennapi
munkáját. Náluk megfordult számtalan vendégé-
nek tapasztalata ez: pontosan, szépen és finoman
főz Monika néni, mindig újít és kísérletezik az ét-
kek készítése terén, így főztjei sosem válhatnak
megszokottá és unalmassá a visszatérő vendégek
és férje előtt, aki évtizedek óta töretlen lelkesedés-
sel beszél felesége konyhaművészetéről.

Kelt túrógolyók
200 g búzalisztet keverőtálba

szitálunk, 1 tasak szárított élesztő-
vel gondosan elvegyítjük, 75 g
cukrot, 1 tasak vanillincukrot, sót,
3 csepp citromaromát, 1 tojást, 200 g
tehéntúrót, 50 g olvasztott, lehűtött

margarint adunk hozzá. A hozzávalókat egy da-
gasztófejjel ellátott keverőgéppel először a legala-
csonyabb, majd a legmagasabb fokozaton kb. 5
perc alatt eldolgozzuk. Ha a tészta ragadna, még
egy kevés lisztet adunk hozzá (de ne túl sokat, a
tészta maradjon lágy). Meleg helyre állítva addig
kelesztjük, amíg láthatóan megnagyobbodik, ekkor
a legmagasabb fokozaton újra átgyúrjuk. 75 g át-
válogatott mazsolát a középső fokozaton beleke-
verünk, a zsiradékot felforrósítjuk, zsiradékba
mártott teáskanállal kis labdákat szakítunk, a for-
ró zsiradékban úsztatva világosbarnára sütjük,
habszedőkanállal kiemeljük, konyhai rácsra téve
lecsöpögtetjük.

6 ÚJ LANT 2010. május

Emlékezzünk!
Huszár Lajosné 

(született Veszpeller Matild) 1925–2008

Édesanyám 1925. február 2-án született Kispes-
ten egy 11 gyermekes család harmadik gyermeke-
ként. Fiataléveiben a József utcai gyülekezet tagja
volt fiútestvéreivel együtt. Aktívan részt vett a gyü-
lekezeti életben, és tagja volt a József utcai pengetős
zenekarnak.

Akésőbbiekben átkérte tagságát az újpesi gyüleke-
zetbe, ahová haláláig tartozott. Nyugdíjba vonulása
után nem mulasztott el egyetlen vasárnapi istentiszte-
letet sem. Hű maradt a József utcai gyülekezethez is,
mert vasárnap délutánonként ott hallgatta az igét. Szí-
vesen jött el minden ünnepi alkalomra, és részt vett
mindig az idősekről megemlékező alkalmakon.

Fiatalkorában a Baleseti
kórházban dolgozott, ké-
sőbb pedig egy csecse-
mőintézetben 40 évet töl-
tött el. Innen ment nyugdíj-
ba, majd nyugdíjasként
még legalább nyolc évet
dolgozott ugyanitt. Na-
gyon szerette a gyerekeket,
és innen patronált egy kis-
lányt, Anikót, akit mindig
elhozott az imaházba va-
sárnaponként, amikor nem
dolgozott. Az aktív munka

befejezését követően is minden hétvégén, illetve isko-
lai szünetekben hazahozta és gondoskodott róla  a rá
jellemző szeretetteljes szigorral. Ez a fajta kitartó törő-
dés meghozta gyümölcsét, mert ma Ani kétgyerme-
kes családanya, és kapcsolatuk mindvégig megma-
radt. Kitartása, akarata, áldozatvállalása, munkabírá-
sa tiszteletet vívott ki iránta az őt ismerők körében. 37
éves korától (ekkor születtem) egyedül, egy fizetésből
tartotta el az édesanyját, engem és később Anikót.
Emlékszem, gyerekként minden hétvégén, de gyak-
ran hétközben is rendszeresen meglátogattuk közeli
és távoli rokonainkat, amelyekre szeretettel emlék-
szem a mai napig. Később ezt az unokáival tette meg
hétről hétre. Unokáit elhalmozta szeretetével, mind-
két unokájának egyformán adott mindenből, szeretet-
ből, édességből, de a szigorúságból is.

Mindig szívesen segített nekünk, és soha nem há-
rította el a segítséget, ha az unokákra kellett vigyázni,
vagy értük kellett menni az óvodába, iskolába. Halála
után sem felejtettük el, rendszeresen kijárunk sírjához
és gondozzuk azt. Nemcsak évente egyszer, halottak
napján, hanem rendszeresen szakítunk rá időt, hogy
emlékezzünk rá. Egy-egy mondatát, szófordulatát a
mai napig rendszeresen idézzük családi körben. Egy
közmondás szerint csak az hal meg, akit elfelejtenek.
E szerint ő nem halt meg, tovább él az őt ismerők
szívében...

Huszár Erika

HÁZIASSZONYOK ROVATA
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Pünkösd előtt Jézus tanítványaira a csendesség
és a visszahúzódottság volt jellemző. A felházban
együtt voltak, szívükben igyekeztek feldolgozni
azokat az eseményeket, amelyek a Mesterrel tör-
téntek. A golgotai események, a feltámadott Jézus
megjelenése és a mennybemenetel ténye sokukat
megpróbálta. Idő kellett ahhoz, hogy mindezt fel-
dolgozzák magukban. Azt tudták, hogy egymás-
hoz tartoznak, hiszen mindnyájukat Jézus hívta el
tanítványául, együtt tanultak a Mester iskolájában,
és együtt eszméltek a kábulatból is, amikor megje-
lent számukra a Feltámadott. Együtt vették Jézus
parancsát: „tegyetek tanítvánnyá minden népet”.
De Jézus mennybemenetele után átmenetileg elha-
gyottnak érezhették magukat. A szívükben, ott
visszhangoztak a Krisztus-szavak, de hiányzott egy
késztetés, egy belső erőtartalék ahhoz, hogy a
misszióparancsot elkezdjék megvalósítani. Pün-
kösd volt az a pillanat, amikor belső erőre kaptak az
addig félénk tanítványok, hogy mindazt, amit Mes-
terük mellett megtanultak, továbbvigyék és tovább-
adják másoknak. A szívükben levő elhagyatottság

Isten felé kiáltott, és az első pünkösdön a Szentlélek
szívükbe költözésével nem maradtak egyedül. A
Szentlélek Isten töltötte be lényüket, és vele együtt a
félelem helyett bátorság, a hallgatás helyett a bi-
zonyságtétel, a hitetlenség helyett hit költözött szí-
vükbe, a széthúzás helyett megvalósult az egység
közöttük. Pünkösd fordulóponttá lett az életükben.
Állandósult az Istennel való kapcsolat azáltal, hogy
a szívükben immár maga az Isten lakozott. Ettől
kezdve más emberekké váltak. Az Istennel való szo-
ros kapcsolat tette mássá az életüket. Ekkor váltak
igazán alkalmassá arra a munkára, amire elhívattak.

Pünkösd ma is fordulópont a hívő ember életé-
ben. Azoknak, akik megismerték Istent, elfogadták
Jézus Krisztus váltságát, találkozniuk kell szemé-
lyesen is a megelevenítő Lélekkel, hogy mindenna-
pi életüket átformálja. Pünkösdkor az Isten az em-
ber mellé áll, és mindazt, ami addig csak vágy és jó
szándék, megvalósítható valósággá teszi szívébe
költözése által.

Megkülönböztetünk tehát pünkösd előtti és
pünkösd után életeket. Nem feltétlenül kapcsolódik
ez az évenként megismétlődő emlékünnephez.
Pünkösd együtt járhat a megtéréssel, együtt járhat
egy szent elhatározással, egy őszinte bűnvallással,
amikor engedelmesen engedjük, hogy szívünkbe
költözzön az Isten, és irányítsa az életünket.

Pünkösd, a Szentlélek bennünk lakozása nem
szükségszerűen jár együtt egy eksztatikus állapot-
tal, nem azonos egy könnyű lebegéssel. Pünkösd
nem az érzések sokasága, pünkösd reális valóság!
Belső erővel ruház fel arra nézve, hogy mindazt,
amit megtanultunk Jézus lábainál, a gyakorlatba is
átültessük. A Szentlélek tesz képessé mindarra,
amit Jézus az ő „újszövetségi törvényében” a sze-
retetről tanított. Pünkösd egyenlő a lélek egészsé-
gével. Pünkösd napi kapcsolatot jelent az Istennel.
Egy erős kézfogás, amely soha semmilyen körül-
ményben nem hagyja elengedni az Isten kezét és
az egymásét sem. Benne valósul meg az a szent
egység, amely az Istennek kezdettől fogva elkép-
zelt akarata. 

A pünkösdi szív újulása nélkül nem léphetünk
tovább. Mindazt, amit pünkösd után tehetünk csak
meg, hiába próbáljuk pünkösd előtt megtenni. Ku-
darcok halmaza lesz az. A pünkösdöt nem lehet
megspórolni. Az isteni küldetést csak pünkösd bá-
torságával végezhetjük el. A tanítványok is csak
azután voltak tettekre képesek, „minekutána eljött
rájuk a Szentlélek”.

Ez ma sincs másként. Pünkösd átélése egy örök
kézfogás Istennel. Ha úgy vesszük észre, hogy nincs
előrehaladás, hogy egy helyben topogunk, kudarc-
cal teli az életünk, ha végezzük a missziót, de nincs
látszatja, ha versengés van közöttünk, és nem egyet-
értés, ha bántás van, de nincs megbocsátás, akkor
még pünkösd előtt járunk. Az őszinte megbánás, a
buzgó szolgálat, az eredményes misszió, a testvéri
szeretet megvalósulása viszont már a pünkösd utá-
ni élet biztos jelei.

Marosi Nagy Lajos 

Életünk pünkösdje
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Családi napunk
Miért „családi”?

Az Úr Jézus egy új
szervezeti formát ha-
gyott követőire: a
gyülekezetet. Ez az
ószövetségi Isten né-
pével szemben nem
annyira népjelleget,
mint inkább családi-
asságot hozott a hí-
vők közé. Testvérei
lettünk egymásnak,
és gyermekei Isten-
nek. Ez a családias
légkör az első gyüle-
kezetben is nyilván-

való volt, ahol szeretetközösségben kezdtek élni egy-
mással a keresztyének. A létszám növekedésével
együtt járt az intézményesülés. De időről időre emlé-
keztetnünk kell magunkat arra, hogy valójában egy
nagy lelki család vagyunk, az Atya családja.

A családi napokon épp ezért minden özvegy, ár-
va, egyedülálló hadd élje át, hogy a gyülekezet az ő
igazi, mindig megmaradó nagy lelki családja, más-
részt minden egyes kis és nagy család a gyülekezet-
ben érezze meg, hogy egy nagyobb egész részei, kis
családjuk apraja-nagyja a gyülekezethez tartozik –
ha tagjai már, ha nem, számon tartjuk, várjuk, szeret-
jük őket!

Az előadás kifejezetten a szeretetkapcsolataink-
hoz nyújt segítséget, van program gyermekeknek és
fiataloknak, mert ők is fontosak egy családban, egy-
másnak szolgálunk a közös ebéden, akárcsak otthon,
van helye a nevetésnek, a hazavihető énekeknek is. 

A cél: tanulni a szeretetről, és gyakorolni a sze-
retetet egymás felé közvetlenül, önzetlenül, adni
tanulni.

Szommer Hajnalka

Tanácsnak Lelke
A szőnyegemen ült 32 régi tanítványom tíz évvel

azután, hogy tanítottam őket. Kérték, meséljem el a
legutóbbi istenélményemet. Meghatottan mondtam
el a számítógépem csodáját, és ezzel a bizonyság-
tétellel megnyitottam az ő tanúságtételük számára
az ablakot. Fújt a Szél, megtelt a szobám a Lélek ere-
jével. Mert mindegyiknek volt saját élménye.
Órákon keresztül hallgattuk a vallomásokat. Végül
Isten áldásával engedtem útjukra őket.

Ez a történet 1989-ben kezdődött, amikor a rend-
szerváltás után megkértek a szülők, tanítsak bibliais-
meretet az új első osztályomnak. Szülői értekezlet
volt, és meghökkentem a kéréstől. Mindig tudták
rólam, hogy „templomos” tanító néni vagyok, sut-
togtak is „hittantanításról”, de ilyen nyíltan nem

szólított meg senki sohasem. Egy másodpercig
összeszorult a szívem, de azután egy csodálatos
érzés járt át. Igen, hívő vagyok, tanítottam vasárnapi
iskolában, és talán, Isten segítségével tudnám taní-
tani a bibliaismeret tantárgyat is – mondtam felsza-
badultan. Ekkor biztos voltam abban, hogy ezeket a
gondolatokat nem én fogalmaztam meg, hanem a
Szentlélek. Bátor lettem a felismeréstől, mert éreztem
az ő jelenlétét.

Meg tudtam mondani azt is, hogy ha elintézik a
tantárgy bevezetését, nem a Bibliáról fogok tanítani,
hanem Isten szeretetéről. Gondolják végig, mielőtt
egy lépést is tennének.

Csodálatos négy évet kaptunk a jó Istentől. 
Felejthetetlen emléket őrzök egy kirándulásról,

ahol kíváncsiak lettek a gyerekek Tomi Bibliájára, és
megkértek, meséljek belőle. Tetszett nekik a fel-
olvasás. Szerettek volna kapni egy Bibliát. Az Úr hal-
lotta a gyerekek óhaját. Hamarosan megkeresett egy
ismeretlen testvérnő, és felajánlott 32 darab Bibliát
ajándékba. A gyülekezete fizette a költségeket.

Az olvasókönyv mellett a Biblia szövege is a
gyakorlás anyaga lett. A tanári asztalomon az osz-
tálykönyvön állt az én Bibliám. Bárki olvashatott
belőle. Amikor nyugdíjba mentem, hosszas néma
csend után Kati megkért, ne vigyem haza, mert
akkor nem lesz Biblia az iskolában. 

Nagy kiváltságnak tartottam, hogy izraelita
gyerekeket is taníthatok, de sok töprengéssel járt,
hogy ezek a gyerekek és főleg a szüleik hogy fogad-
ják az Úr Jézusról szóló evangéliumot. Magam nem
tudtam volna megoldani ezt a helyzetet sem, de a
Léleknek ez sem volt megoldhatatlan gond. Noémi
arca tűnik fel nekem, aki vallásos izraelita létére,
elkérte a Bibliámat, hogy az egyik órán megtanulja
Mária hálaénekét. Jutalmat akartam adni a magnifi-
catért, de visszautasította. „Minden ajándéknál töb-
bet ér, hogy megtanulhattam ezt a gyönyörű
éneket.” Másodikos volt!

Az Úr Jézus megkísértésének tanítása komoly
fejtörést okozott nekem. Sok kérdést vetett fel a
történet, de Isten Lelke vette kezébe a gondomat.
Úgy tárulkoztak ki a kísértésekkel küzdő gyermek-
szívek, hogy most is remegek tőle. Kérték, tanítsak
meg egy imát, amivel elűzhetik a sötét gondolatokat. 

Lassan hitre jutott az egész osztályom. Isten gon-
doskodott arról, hogy bizonyságok vegyék körül
őket.           

Az egész iskola csodálta az osztály kiváló ered-
ményét, nyilvánvaló lett, hogy ez a teljesítmény a
Biblia tanulásával függ össze.

Ilyen előzmények után jöttek el hozzám nagyra
nőtt kicsinyeim, és csak folytattuk a lelki beszélgetést
ott, ahol annak idején abbahagytuk. 

Áldom az Isten szent nevét, hogy megajándéko-
zott ezzel a csodálatos négy évvel, megköszönöm a
Jó Pásztornak, hogy megkereste az én kis
bárányaimat is, és hálás vagyok a Szentlélekért, aki
véghezvitte a gyermekek hitre jutását, és átformált
bennünket!

Frittmann Lászlóné
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Korábban is olva-
sunk a Bibliában a
Szentlélekről, akár
már a teremtéstörté-
netben, hogy Isten
Lelke ott lebegett a
vizek felett! Isten
emberei is megta-
pasztalták a Lélek
munkáját, és Dávid
okkal így imádkozik
a bűnbánati zsoltárá-
ban: „Szentlelkedet
ne vedd el tőlem!”
Sault elhagyta az Úr
Lelke – látható a kö-
vetkezmény.

Péter apostol és szolgatársai örömmel, hittel,
bátran, Szentlélekkel betöltve indulnak ki Jeruzsá-
lem utcáira, és mondják, hirdetik a jó hírt, és töme-
gek vannak már körülöttük. Tízen, százan, ezren,
több ezren, és egyre hömpölyög a tömeg, figyelnek
a hallható, érthető igére, és mintha az apostolokat
betöltő Lélek megállíthatatlanul áradna tovább,
minden hallgató szívének gátját áttörve...

És megszületett a gyülekezet. Az Úr váltságmű-
ve után megtartott nagy evangelizációt követően
bemerítkezett 3000 ember. Vajon mit érezhettek az
apostolok, amikor egyenként megálltak előttük az
immár testvérek, hívők, és megvallották hitüket?
Ismerős arcok, és soha nem látott emberek egy-
aránt lehettek a megtérők tömegében. A bemerítést
végzők sokszor hálát adhattak, hogy ő is, hogy ő is
közöttük van. Eddig közömbös volt, nem hallotta
az Úr szavát, nem ismerte fel Őt, de könnyes sze-
me és ragyogó arca bizonyítja: döntött, megtért.

Mit érez a mai újpesti lelkipásztor, amikor fe-
hérruhásokkal vonul be a gyülekezetbe, és hitük
megvallását követően bemeríti őket? Hála van a
szívemben, amikor látom az életváltozást és a ko-
rábban kemény szívek lágyulását, megtérést ta-
pasztalok. A virágvasárnapi bemerítési alkalom is
ezt jelentette. Amikor egyenként követnek a

bemerítőmedencébe
a bemerítendők, tu-
dom, életük legfon-
tosabb döntését hoz-
ták meg, és segíthe-
tek, részese lehetek
annak, hogy a krisz-
tusi parancs teljesül-
jön.

Hiszem, hogy aki
elkezdte bennük a jó
munkát, ő el is végzi
azt. Abban is hiszek,
hogy a krisztusi pa-
rancs és ígéret ma is
teljesedik: térjetek
meg, merítkezzetek

be, és veszitek a Szentlélek ajándékát! Mert pün-
kösd aktualitása nem változott. Az Úr Lelke közöt-
tünk van, bennünk él!

Legyen Isten áldása a virágvasárnap bemerített
testvéreken, de az Úr vezesse a most elindult törek-
vőket is jelenlétével, Szentlelkével, hogy a gyüleke-
zet az új tagokkal, testvéreinkkel még dinamiku-
sabban szolgálhasson!

Mészáros Kornél
lelkipásztor 

Belülről látja
Darócba jöjj, ne díszes talárba,
Isten a szívedet belülről látja.
Lát a maszk mögé is két napszeme,
takarhat bár a látszat szelleme,
a gyilkos hazugság éj-világa,
s elmerülsz vétked mocsarába.
Csak egy van, ami megmenthet, az Ige
hamisítatlan örök igazsága.

Venyercsán László

A gyülekezet születése…
Az első pünkösd ünnepén áradt a Lélek! 

8 ÚJ LANT 2010. május

� 85. születésnapját ünnepelte Frittmann László testvér, gyülekeze-
tünk presbitere, aki hosszú időn át, nehéz időkben intézte a gyülekezet
ügyeit bölcs hozzáértéssel, bátorsággal és Istentől elhívott módon. Solt-
vadkertről érkezett Újpestre, 1966-ban diakónussá, 1972-ben presbiterré
avatta a gyülekezet. Gyülekezeti és közegyházi szolgálatait aktívan és ki-
tartóan végezte. Igaz testvérünkre Salamon megállapítása: „Annak az em-
bernek, akit ő jónak talál, bölcsességet, tudást és örömöt ad” (Préd 2,26a). Ez-
úton is kívánjuk életére Isten gondoskodó kegyelmét, és a zsoltárossal így
imádkozunk az Úrhoz: „Legyen kezed azzal a férfival, jobbod azzal az ember-
rel, akit magadnak neveltél!” (Zsolt 80,18)

� Imaházunk tetőfelújítási munkálatait július 12. és augusztus 6. kö-
zötti időre tervezzük. A testvéri felajánlásokat Lőrinszkyné Tarnai Gabriella
testvérünk gyűjti. A tetőfelújítási programunkat Újpest Önkormányzata
egymillió forinttal támogatja. A testvérek hozzájárulását hálásan megkö-
szöni a gyülekezet vezetősége. 

� Készül az új fordítású Biblia revíziója. A Ma-
gyar Bibliatársulat 2006-ban kezdett hozzá a revízió
előkészítéséhez, az észrevételek összegyűjtéséhez. A
Szöveggondozó Bizottság revíziós munkájának első
két próbakiadását az egyházi lapok mellékleteként ve-
hetik kézbe az érdeklődők azzal, hogy pozitív vagy
negatív véleményüket is közölhetik a bibliatársulattal.

Elsőként Mózes első könyvének szövegét, majd a Római levél revideált
változatát olvashatják az egyházi lapok előfizetői. 

� Ökumenikus bibliaolvasás lesz pünkösdhétfőn a Deák téren.
Gimnazisták, egyetemisták, közéleti személyiségek (művészek, sporto-
lók, politikusok stb.) és egyházi szervezetek tagjai olvassák fel a Deák té-
ri evangélikus templom lépcsőjén állva a pünkösdi események leírását
több nyelven. Az akcióval, amelyet a Református Közéleti és Kulturális
Központ, a Magyar Bibliatársulat, a Kálvin Kiadó és a Luther Kiadó szer-
vez, azt szeretnék tudatosítani az emberekben, hogy a Lélek ma is képes
megszólítani, akit csak akar, és amikor csak akarja – akár a Deák téren, sé-
ta közben is.

�Szolgáló vezetés. Schmitt Pál, az országgyűlés új elnöke beszédében
Lukács evangéliumából idézett: „aki vezet olyan legyen, mint aki szolgál” (Lk
22,26) – utalva ezzel arra, hogy parlamenti munkáját ennek a jézusi taní-
tásnak a tükrében kívánja végezni. 

� Afrikai levélrészlet. „Még itt vagyok Sierra Leonéban, bár a leg-
utóbbi száraz évszak olyan forró volt, hogy nagyon nehezen bírtam. Az
autóban rendszerint 50 Celsius-fok
feletti hőmérsékletet mutatott a hő-
mérő, a besötétített hálószobában pe-
dig általában 37 fokot. Áram meg
nincs, így nem tudok légkondicioná-
lót beszerelni a házba. Természetesen
áram nélkül a hűtőszekrény sem mű-
ködik, az áramfejlesztő használata
meg drága, zajos és büdös. Most szor-
galmasan tanulom a fulah nyelvet és
szeretnek valahogyan bekapcsolódni
a fulah misszióba. A fulák eddig na-
gyon elzárkóztak az evangélium elől.
Hála legyen az Úrnak, hogy még
folytathatom a szolgálatot, pedig egy
néhány hónap múlva mar 58 éves le-
szek. Testvéri üdvözlettel: 

Füredi Kamilla
baptista misszionárius”

Egy nemesember
hagyatéka

Egy kicsiny hegyi faluban
évszázadokkal ezelőtt egy ne-
mesember azon gondolkodott,
hogy milyen örökséget hagyjon
a falu lakóinak. 

Végül eldöntötte, hogy
templomot épít hagyatékként. A
templomépítés tervét titokban
tartotta egészen a befejezésig. 

Amikor az emberek össze-
gyűltek, csodálkoztak a temp-
lom szépségén és tökéletessé-
gén. Sok dicsérő megjegyzés
után egy jó megfigyelő megkér-
dezte: „De hol vannak a lám-
pák? Miként világítják meg a
templomot?” Anélkül, hogy vá-
laszolt volna, a nemes rámuta-
tott a falon lévő lámpatartókra,
aztán minden egyes családnak
adott egy lámpát, hogy vigyék
magukkal az istentiszteletre, és
függesszék fel a falra:

„Valahányszor itt vagytok,
az a hely, ahol ültök, világos lesz
– felelte a nemesember. –
Amikor pedig nem lesztek itt, az
a hely sötét lesz. 

Amikor távol maradtok a
templomtól, Isten házának bizo-
nyos része sötéten marad.”

Vajon a mi lámpásunk meg
van-e gyújtva? Azon a helyen
világítunk, ahová Isten helye-
zett minket? Ha a megfelelő he-
lyen világít életünk, akkor igazi
a mi Krisztus-várásunk.

(Ismeretlen szerző / Forrás:
Laudetur.hu )

Új Lant
Az Újpesti Baptista

Gyülekezet Lapja
Alapítási év: 1936

Szerkeszti: 
a Szerkesztőbizottság

Felelős szerkesztő:
Marosi Nagy Lajos

Tördelte: Papp Szabolcs
Készült az O-Pont Nyomdában

Felelős vezető: Győri Énók
ISSN 1217-4378

www.ujpest.baptist.hu/ujlant

� H í r h o z ó – h í r v i v õ �

A3ujlant201002.qxd  5/17/2010  9:29 PM  Page 1



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /SyntheticBoldness 1.000000
  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002000d>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002000d>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /GRE <>
    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002000d>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e000d>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


